

This Report in three different language (AR, EN, TR) .

EN

Tourism in Uzbekistan, 10 Reasons to Visit Uzbekistan :

Uzbekistan, which is one of the most important points of the Silk Road, is a state in Central Asia that has been separated from the Soviet Socialist Republics and gained its independence. The capital city of Uzbekistan, Tashkent was one of the largest cities after Moscow and San Petersburg in Russia, and today it is the biggest capital of Central Asia. 1,857,000 tourists visited Uzbekistan in 2017. Uzbekistan attracts the most tourists from Russia. Countries that follow Russia in turn are; Turkey, India, South Korea and Germany. Here are 10 reasons to visit Uzbekistan.

1. Minor Mosque :



The Minor Mosque, located in Tashkent, capital of Uzbekistan, is the most modern mosque of the country that was built in 2015. The mosque

is built with the highest level of technology and has a remarkable architectural structure.

2. Independence Square :



Independence Square, located in Tashkent, the capital city of the country, is one of the first places you should visit. On this square are large green spaces, trees, pools, statues and huge buildings. Apart from these, there are cafes, hotels, restaurants, night spots, shopping centers, walking and cycling routes. In short, this is where the heart of the city is laid.

3. Amir Timur Museum :



Amir Timur Museum, located in Tashkent, is a museum opened on 18 October 1996. This museum is dedicated to Commander Timur in the 660th year of the birth of Timur, one of the greatest commanders of Turkish history. The museum is made up of a small building with a blue dome. There are many sculptures in and around the building. Please visit this museum for detailed information about Turkish History and Timur. It is an important museum in the illumination of Turkish history.

4. Japanese Garden :



Japan Garden, located in Tashkent, is the most important resting place of the country. There are many plant species in this garden. Especially the scenery is very fascinating, and the visitors here are amazed. There is a wonderful creek in the garden. This is where the fish and ducks live. You can come here with your loved ones and walk around in the garden and relax.

5. Shahrisabz :



Shahrisabz, 50 km south of Samarkand, is one of the oldest cities in Central Asia and has a history of about 2,700 years. For this reason, the city has an important place for the Turkish world and it is possible to see many historical buildings belonging to the Turkish World. These historic sites have been added to the UNESCO World Heritage list for 2000 years.

6. Namangan :



Namangan, north of the Fergana Valley, east of Uzbekistan, is the second largest city in the country. There are about 500,000 living here. The city has maintained its position as a trading city for many years. Visit this city to see the history and culture of the country closer.

7. Bukhara :



Bukhara, one of the oldest settlements in Central Asia, is a historic city on the border with Uzbekistan. This city has been the capital of many states. It has a date of about 2,500 years. There are many historical buildings in the city and these buildings were taken to the World Heritage List by UNESCO.

8. Semerkand :



Situated in the valley of the Zeravshan River, Samarkand is the third most populous city in Uzbekistan. It dates back to the 8th century BC. This city has been home to many states. For this reason, there are many museums, madrasahs, mosques, monuments and historical buildings in the city. These structures entered the UNESCO World Heritage List in 2001. If you come here, you must visit this city and visit the city's buildings.

9. Andijan :



Located on the eastern tip of the country, Andijan is the fourth largest city in Uzbekistan. This city has been popular for many years with the quality of silk and cotton fabrics. Apart from this, it is necessary to mention that the city is a historical city. But in the earthquake that took place in 1902, all the buildings were seriously damaged. There are only a few mosques, madrasas and historical buildings in the city.

10. Khiva :



Khiva, linked to the Xorazm province of Uzbekistan, is located on the western bank of the Ceyhun River. The city's history dates back to the 6th century. What makes the city attractive is its authentic image and Zoroastrianism is the center of religion. There are many historic buildings here, and these were listed on the UNESCO World Heritage List in 1991.

TR

Özbekistan'da Turizm, Özbekistan'ı Ziyaret Etmek İçin 10 Neden :

İpek Yolu'nun en önemli noktalarından biri olan Özbekistan, Orta Asya'da Sovyet Sosyalist Cumhuriyetlerinden ayrılmış ve bağımsızlığını kazanmış bir devlettir. Özbekistan'ın başkenti Taşkent, Rusya'nın Moskova ve San Petersburg'dan sonra en büyük şehirlerinden biriydi ve bugün Orta Asya'nın en büyük başkenti. 2017 yılında Özbekistan'ı 1.857.000 turist ziyaret etti. Özbekistan, Rusya'dan en çok turisti çekiyor. Rusya'yı sırasıyla takip eden ülkeler; Türkiye, Hindistan, Güney Kore ve Almanya. İşte Özbekistan'ı ziyaret etmek için 10 neden.

1- Küçük Cami :

Özbekistan'ın başkenti Taşkent'te bulunan Minör Camii, 2015 yılında inşa edilen ülkenin en modern camisidir. Cami, en üst düzeyde teknoloji ile inşa edilmiş olup dikkat çekici bir mimari yapıya sahiptir.

2- Bağımsızlık Meydanı :

Ülkenin başkenti Taşkent'te bulunan Bağımsızlık Meydanı, ilk ziyaret etmeniz gereken yerlerden biridir. Bu meydanda geniş yeşil alanlar, ağaçlar, havuzlar, heykeller ve devasa binalar var. Bunların dışında kafeler, oteller, restoranlar, gece kulüpleri, alışveriş merkezleri, yürüyüş ve bisiklet yolları bulunmaktadır. Kısacası şehrin kalbinin attığı yer burası.

3- Emir Timur Müzesi :

Taşkent'te bulunan Emir Timur Müzesi, 18 Ekim 1996 tarihinde açılan bir müzedir. Bu müze, Türk tarihinin en büyük komutanlarından Timur'un doğumunun 660. yılında Komutan Timur'a ithaf edilmiştir. Müze, mavi kubbeli küçük bir binadan oluşuyor. Binanın içinde ve çevresinde birçok heykel var. Türk Tarihi ve Timur hakkında detaylı bilgi için lütfen bu müzeyi ziyaret edin. Türk tarihinin aydınlatılmasında önemli bir müzedir.

4- Japon Bahçesi :

Taşkent'te bulunan Japane Garden, ülkenin en önemli dinlenme yeridir. Bu bahçede birçok bitki türü bulunmaktadır. Özellikle manzara çok büyüleyici ve buradaki ziyaretçiler hayran kalıyor. Bahçede harika bir dere var. Balık ve ördeklerin yaşadığı yer burasıdır. Buraya sevdiklerinizle gelip bahçede dolaşıp dinlenebilirsiniz.

5- Şehrisabz :

Semerkant'ın 50 km güneyinde yer alan Shahrissabz, Orta Asya'nın en eski şehirlerinden biridir ve yaklaşık 2.700 yıllık bir tarihe sahiptir. Bu nedenle şehir Türk dünyası için önemli bir yere sahiptir ve Türk Dünyasına ait birçok tarihi yapıyı görmek mümkündür. Bu tarihi yerler 2000 yıldır UNESCO Dünya Mirası listesine eklenmiştir.

6- Namangan:

Özbekistan'ın doğusunda, Fergana Vadisi'nin kuzeyinde yer alan Namangan, ülkenin ikinci büyük şehridir. Burada yaklaşık 500.000 kişi yaşıyor. Şehir uzun yıllar ticaret şehri olma özelliğini korumuştur. Ülkenin tarihini ve kültürünü daha yakından görmek için bu şehri ziyaret edin.

7- Buhara :

Orta Asya'nın en eski yerleşim yerlerinden biri olan Buhara, Özbekistan sınırında tarihi bir şehirdir. Bu şehir birçok eyalete başkentlik yapmıştır. Yaklaşık 2500 yıllık bir tarihi vardır. Şehirde çok sayıda tarihi yapı bulunuyor ve bu yapılar UNESCO tarafından Dünya Miras Listesi'ne alınmış.

8- Semerkand :

Zeravshan Nehri vadisinde yer alan Semerkant, Özbekistan'ın en kalabalık üçüncü şehridir. 8. yüzyıla kadar uzanmaktadır. Bu şehir birçok devlete ev sahipliği yapmıştır. Bu nedenle şehirde çok sayıda müze, medrese, cami, anıt ve tarihi yapı bulunmaktadır. Bu yapılar 2001 yılında UNESCO Dünya

Mirası Listesine girmiştir. Buraya gelerseniz mutlaka bu şehri ziyaret etmeli ve şehrin yapılarını ziyaret etmelisiniz.

9- Andican :

Ülkenin doğu ucunda yer alan Andican, Özbekistan'ın dördüncü büyük şehridir. Bu şehir, ipek ve pamuklu kumaşların kalitesi ile uzun yıllardır popüler olmuştur. Bunun dışında şehrin tarihi bir şehir olduğunu da belirtmek gerekir. Ancak 1902'de meydana gelen depremde tüm binalar ciddi şekilde hasar gördü. Şehirde sadece birkaç cami, medrese ve tarihi yapı bulunuyor.

10- Hiva :

Özbekistan'ın Xorazm eyaletine bağlı Hiva, Ceyhun Nehri'nin batı kıyısında yer alıyor. Şehrin tarihi 6. yüzyıla kadar uzanıyor. Şehri çekici kılan özgün imajıdır ve Zerdüştlük dinin merkezidir. Burada birçok tarihi bina var ve bunlar 1991 yılında UNESCO Dünya Mirası Listesi'ne alındı.

السياحة في أوزبكستان ، 10 أسباب لزيارة أوزبكستان:

أوزبكستان ، التي تعد من أهم نقاط طريق الحرير ، دولة في آسيا الوسطى انفصلت عن الجمهوريات الاشتراكية السوفياتية وحصلت على استقلالها. عاصمة أوزبكستان ، كانت طشقند واحدة من أكبر المدن بعد موسكو وسان بطرسبرغ في روسيا ، وهي اليوم أكبر عاصمة في آسيا الوسطى. زار أوزبكستان 1857000 سائح في عام 2017. وتجذب أوزبكستان أكبر عدد من السياح من روسيا. الدول التي تتبع روسيا بدورها هي ؛ تركيا والهند وكوريا الجنوبية وألمانيا. فيما يلي 10 أسباب لزيارة أوزبكستان.

1- المسجد الصغير:

يقع المسجد الصغير في طشقند ، عاصمة أوزبكستان ، وهو أحدث مسجد في البلاد تم بناؤه في عام 2015. تم بناء المسجد بأعلى مستوى من التكنولوجيا وله هيكل معماري رائع.

2- ساحة الاستقلال:

ميدان الاستقلال ، الذي يقع في طشقند ، عاصمة الدولة ، هو أحد الأماكن الأولى التي يجب عليك زيارتها. في هذه الساحة مساحات خضراء كبيرة وأشجار وبرك وتمثال ومباني ضخمة. بصرف النظر عن هذه ، هناك مقاهي وفنادق ومطاعم وأماكن ليلية ومراكز تسوق ومسارات للمشبي وركوب الدراجات. باختصار ، هذا هو المكان الذي يقع فيه قلب المدينة.

3- متحف أمير تيمور:

متحف الأمير تيمور ، الواقع في طشقند ، هو متحف افتتح في 18 أكتوبر 1996. هذا المتحف مخصص للقائد تيمور في العام 660 لميلاد تيمور ، أحد أعظم القادة في التاريخ التركي. يتكون المتحف من مبنى صغير بقبة زرقاء. يوجد العديد من المنحوتات داخل المبنى وحوله. يرجى زيارة هذا المتحف للحصول على معلومات مفصلة حول التاريخ التركي وتيمور. إنه متحف مهم في إضاءة التاريخ التركي.

4- الحديقة اليابانية:

تقع حديقة Japane Garden في طشقند ، وهي أهم مكان للراحة في البلاد. يوجد العديد من أنواع النباتات في هذه الحديقة. خاصة أن المشهد رائع للغاية ، والزائرين هنا مندهشون. يوجد خور رائع في الحديقة. هذا هو المكان الذي تعيش فيه الأسماك والبط. يمكنك القدوم إلى هنا مع أحبائك والتجول في الحديقة والاسترخاء.

5- شهريسابز:

شهريسابز ، التي تقع على بعد 50 كم جنوب سمرقند ، هي واحدة من أقدم المدن في آسيا الوسطى ولها تاريخ يصل إلى حوالي 2700 عام. لهذا السبب تحتل المدينة مكانة مهمة للعالم التركي ومن الممكن رؤية العديد من المباني التاريخية التابعة للعالم التركي. تمت إضافة هذه المواقع التاريخية إلى قائمة اليونسكو للتراث العالمي لمدة 2000 عام.

6- نامانجان:

نامانجان ، شمال وادي فرغانة ، شرق أوزبكستان ، هي ثاني أكبر مدينة في البلاد. هناك حوالي 500000 يعيشون هنا. حافظت المدينة على مكانتها كمدينة تجارية لسنوات عديدة. قم بزيارة هذه المدينة لمشاهدة تاريخ وثقافة البلد عن قرب.

7- بخارى:

بخارى ، واحدة من أقدم المستوطنات في آسيا الوسطى ، هي مدينة تاريخية على الحدود مع أوزبكستان. كانت هذه المدينة عاصمة العديد من الدول. يعود تاريخه إلى حوالي 2500 عام. هناك العديد من المباني التاريخية في المدينة وتم نقل هذه المباني إلى قائمة التراث العالمي من قبل اليونسكو.

8- سيمركان:

تقع سمرقند في وادي نهر زيرافشان ، وهي ثالث أكبر مدينة في أوزبكستان من حيث عدد السكان. يعود تاريخه إلى القرن الثامن قبل الميلاد. كانت هذه المدينة موطنًا للعديد من الولايات. لهذا السبب ، هناك العديد من المتاحف والمدارس الدينية والمساجد والآثار والمباني التاريخية في المدينة. دخلت هذه الهياكل إلى قائمة التراث العالمي لليونسكو في عام 2001. إذا أتيت إلى هنا ، يجب عليك زيارة هذه المدينة وزيارة مباني المدينة.

9- أنديجان:

تقع أنديجان في الطرف الشرقي من البلاد ، وهي رابع أكبر مدينة في أوزبكستان. اشتهرت هذه المدينة لسنوات عديدة بجودة الأقمشة الحريرية والقطنية. بصرف النظر عن هذا ، من الضروري الإشارة إلى أن المدينة مدينة تاريخية. ولكن في الزلزال الذي وقع في عام 1902 ، تضررت جميع المباني بشكل خطير. لا يوجد سوى عدد قليل من المساجد والمدارس الدينية والمباني التاريخية في المدينة.

10- خيوة:

تقع خيوة ، المرتبطة بإقليم خورازم في أوزبكستان ، على الضفة الغربية لنهر جيھون. يعود تاريخ المدينة إلى القرن السادس. ما يجعل المدينة جذابة هو صورتها الأصلية والزرادشتية هي مركز الدين. هناك العديد من المباني التاريخية هنا ، وقد تم إدراجها في قائمة اليونسكو للتراث العالمي في عام 1991.